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Ændringsforslag nr. 4 
forkastedes, idet 19 stemte for, 92 imod; 54 
stemte hverken for eller imod. 

Ændringsforslag nr. 5 
forkastedes, idet 82 stemte for, 83 imod. 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

§3 
vedtoges med 84 stemmer mod 81. 

Ændringsforslag nr. 6 om, at § 3 udgår, var 
dermed forkastet. 

§§ 4 og 5 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 7 om en ny affattelse af § 
6 
forkastedes, idet 82 stemte for, 83 imod. 

§ 6-9 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Lovforslaget går herefter til fornyet behand- 

ling i udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

36) Anden behandling af lovforslag nr. L 101: 
Forslag til lov om ændring af  lov om offentlig 

sygesikring. (Gebyr ved udskiftning af  sygesik- 
ringsbevis). 

Af sundhedsministeren (Elsebeth Kock-Pe- 
tersen). 

(Fremsat 6/12 89. Første behandling 8/12 
89. Betænkning 10/12 89. 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sammen med denne sag foretoges den under 
punkt 37 opførte sag, nemlig: 

37) Anden behandling af lovforslag nr. L 102: 
Forslag til lov om ændring af lov om tandpleje 

m.v. 
Af sundhedsministeren (Elsebeth Kock-Pe- 

tersen). 
(Fremsat 6/12 89. Første behandling 8/12 

89. Betænkning 11/12 89). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagenes paragraffer og spørgsmålet 
om deres overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Forhandling 

Formanden: 
Jeg beder om, at man skaffer fru Tove Lind- 

bo Larsen lidt ro til at tale. Vi venter, til der er 
ro i salen. 

Tove Lindbo Larsen (S): 
Der er ikke stillet ændringsforslag, men jeg 

vil gerne kommentere lovforslag nr. L 102. 
Statskassen mangler penge. Det må være be- 

grundelsen for, at regeringen kræver besparel- 
ser af kommunerne, som trækkes fra i bloktil- 
skuddene, altså penge direkte ned i statskassen. 
Det kan ikke være af saglige grunde. 

Sundhedsministeriet har ikke forhandlet for- 
slaget med Kommunernes Landsforening, men 
kun forelagt forslaget for et suppleringsudvalg 
dagen før fremsættelsen. 

Dertil kommer, at besparelseskravet er over- 
flødigt, idet kommunerne er godt i gang med 
tilpasning af ressourcerne til den forbedrede 
tandsundhed. Det fremgår både af henvendel- 
ser fra Kommunernes Landsforening og Tand- 
lægernes Nye Landsforening. 

Under udvalgsarbejdet er der kommet oplys- 
ninger frem om, at også tandretningsniveauet 
bliver sænket. Sundhedsministeren har indgået 
aftale med de andre borgerlige partier om, at 
ministeren skal udsende visitationsregler for 
tandretning. Man har endog besluttet at lægge 
niveauet på ca. 20 pct., hvilket er under det ni- 
veau, som eksperterne anbefaler. Ekspertud- 
valget har udarbejdet et notat om ortodontivisi- 
tation og ortodontiindikation, og heraf fremgår 
det, at der ud fra faglige kriterier ikke kan fore- 
tages prioritering inden for den opregnede li- 
ste, der omfatter 25 pct. 


